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Megnyílt a borszéki gyógyfürdő
Tizenkét év munkájának látható eredménye a különleges wellnessközpont
• Történelmi pillanat-
ként élik meg a borszé-
kiek, hogy 12 év munka 
után végre megnyílt 
az új, különleges szép-
ségű és modern well-
nessközpont. Télen 
napi 700, nyáron 1000 
vendéget tud fogadni, a 
turizmus fellendülését 
várják tőle, hogy Bor-
székre ismét ezrével 
érkezzenek a pihenni, 
gyógyulni vágyók.

GERGELY IMRE

Túlzás nélkül kijelenthető, hogy 
a Fontana gyógyfürdő külön-
legesen szép és egyedinek szá-

mít más hasonló létesítményekhez 
viszonyítva is. Körülírni az élményt, 
amit nyújt, meg lehetne kisérelni, de 
igazán csak akkor ismerhető meg, ha 
személyesen tapasztalja, látja, pró-
bálja ki a szolgáltatásait a látogató. A 
gyógyfürdő tegnap, december 15-én 
nyílt meg ünnepélyes keretek között, 
és ez a dátum történelmi időpontnak 
is tekinthető. Mint a megnyitón el-
hangzott, Borszék mindenkori törté-
nelmének talán egyik legfontosabb 
pillanata a Fontana gyógyfürdő meg-
nyitása, ezzel új időszámítás kezdő-

dik a helyi turizmus tekintetében. Mik 
József, Borszék polgármestere felszó-
lalásában arról beszélt, hogy amikor 
2001-ben bezárt a régi kezelőbázis, 
a település addigi élete lényegében 
összeomlott, az 5000 szálláshelyből 
pár éven belül mindössze 80 maradt 
meg. Gyógyfürdő, kezelőközpont nél-
kül pedig nem létezhet itt turizmus. 
Ezért vágott bele az önkormányzat a 
beruházásba, amely 12 évig tartott, és 
számos buktató után most elkészül-
hetett. Ezzel most ismét lehetőség van 
arra, hogy szerződéseket kössenek az 
egészségbiztosítási és nyugdíjpénz-
tárral, és ismét elinduljanak Borszék 
felé a gyógyulni vágyó vendégek. Mik 

József bízik abban, hogy ennek hatá-
sára  pár év alatt megújulnak a még 
meglévő romos épületek, amelyek 
csúfítják a fürdőtelep képét, újabb 
panziók és vendéglők fognak épülni, 
újabb turisztikai szolgáltatások fog-
nak indulni.  

Várják a vendégeket

Ma déli 12 órakor a nagyközön-
ség előtt is megnyílnak a Fontana 
szolgáltatásai. A létesítmény egy 
kezelő- és egy wellnessközpontot 
foglal magában, amelynek terüle-
te 3000 négyzetméter, és nyáron 
napi 1000, télen pedig 700 fő befo-

gadására alkalmas. A létesítmény 
rendkívül változatos pihenési és 
kezelési lehetőségeket kínál ven-
dégeinek. „Romániai szinten egye-
dinek számít az alpesi növényeken 
és gyógynövényeken alapuló te-
rápiák egyvelege, amelyek teljes 
mértékben összhangban vannak a 
környező természettel. A felhasz-
nált olajok, gyógynövények, sók, 
illóolajok, a különböző krémek és 
iszapos kezelések egy olyan gyógy-
menüt kínálnak, amely elsősorban 
a megelőzés szempontjából na-
gyon hatékony. Legyen az ízületi 
probléma, hátfájás, reuma, hegyi 

séta vagy síelés utáni fáradtság, az 
egész test profi tálni fog a Fontana 
programból. Minden korosztálynak 
szólnak szolgáltatásaink, a legfi ata-
labbaktól az idősekig” – írják az is-
mertetőjükben. A szolgáltatásokról 
részletesen a www.fontanaborsec.
ro weboldalról lehet tájékozódni, il-
letve a létesítmény közösségimédia- 
felületeiről.

Gratuláltak a kitartásért, 
sok vendéget kívántak 

Az eseményen számos politikai 
közszereplő is felszólalt, így Tudo-
rița Lungu, a Vállalkozásokért és 
Idegenforgalomért Felelős Minisz-
térium államtitkára, Vass Levente 
egészségügyi államtitkár,  Bende 
Sándor parlamenti képviselő, Barti 
Tihamér, az RMDSZ Gyergyó terü-
leti szervezetének elnöke, 
Petres Sándor, Hargita me-
gye prefektusa, Incze Cson-
gor megyemendzser, Baciu 
Gheorge, a Balneoklimate-
rikus Települések Egyesüle-
tének elnöke, illetve Molnár 
Ákos, a Romániai Turisztikai Mun-
káltatók Szervezetének alelnöke is. 
Volt, aki pozitív őrültségnek nevez-
te azt a mások által megvalósítha-
tatlannak hitt álmot és a megvaló-
suláshoz vezető kitartást, más az 
új gyógyfürdő jelentőségét olyan 
szempontból hangsúlyozta, hogy 
ezzel hozzájárulhat sokak számára 
különböző betegségek megelőzésé-
hez, és kívánták, hogy minél töb-
ben jöjjenek el Borszékre, élvezzék 
az új szolgáltatásokat, és valóban 
elkövetkezzen a várt fellendülés.

Kezelőközpont, illetve wellness-
központ is várja a vendégeket
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Az előkészítő osztályos gyere-
kektől a tizenkettedik osztályos 

középiskolai diákokig mintegy 6500 
székelyudvarhelyi iskolás kötelező 
évenkénti fogászati szűrését fogják 
elvégezni a város új gyermekfogásza-
ti ügyeletén – mondta el az újonnan 
elkészült fogászati rendelő tegnapi 
átadásán Mózes Kinga fogorvos, aki 
Dávid Zselyke fogorvossal és Kala-
pács Kinga asszisztensnővel együtt 
látja majd el a gyermekfogászati te-
endőket a Villanytelep utca 2. szám 
alatt található új rendelőben. Az új 
székelyudvarhelyi gyermekfogászat 

tevékenysége az iskolai tanításnak 
megfelelően zajlik majd, a munka-
program 7–15 óráig tart majd. „Ez idő 
alatt ha a gyermekekkel bármilyen 
fogászati jellegű baleset történne az 
iskolában, illetve az iskola területén, 
a szülők beleegyezésével azt időben 
megpróbáljuk ellátni” – fogalmazott 
a fogorvos. Mózes Kinga arra is kitért: 
célja, hogy az évenkénti fogorvosi 
szűrést követően a szülőket is tájé-
koztatja gyerekük fogazati állapotá-
ról, továbbá a hátrányos helyzetben 
élő gyerekek esetében a szükséges 
beavatkozásokat is elvégeznék. A 
legfontosabb a prevenció, ezért té-
mába vágó előadásokat is terveznek 
tartani a tanintézetekben, „ugyanis a 
jó szájhigiénia a legolcsóbb és a leg-

hatékonyabb módja a fogászati keze-
lések megelőzésének”.

Több évtizedes hiány

Az átadási rendezvényt megnyitó 
Gálfi  Árpád polgármester nagy örö-
mét fejezte ki azzal kapcsolatban, 
hogy több évtizedes hiányt sikerült 
pótolni a rendelő létrehozásával. 

„2016-ban, amikor megvizsgáltuk az 
iskolaorvosi rendszert, mindössze 
két orvos állt rendelkezésre, ráadásul 
az egész tevékenység hadilábon állt. 
Mire a koronavírus elért minket, már 
négy szakmailag felkészült orvos és 
egy tettre kész csapat állt az iskolások 
rendelkezésére. Mostanra ez a csapat 
kiegészült két fogorvossal, és végre át 
tudjuk adni az elmúlt hetekben előké-

szített és felszerelt rendelőt is” – fogal-
mazott a településvezető. Gálfi  Árpád 
hálát és köszönetet mondott minden-
kinek, aki az elmúlt években hozzájá-
rult a rendelő létrejöttéhez és 
a jövőbeni működtetéséhez. 
A polgármester bízik benne, 
hogy a rendelő személyzete 
munkájának köszönhetően 
a kevésbé szerencsés hely-
zetben élő gyermekek is 
megfelelő fogorvosi ellátás-
ban részesülnek majd.

Pozitív tapasztalatokról 
számolt be Ölvedi Zsolt alpolgármes-
ter, aki a rendelő engedélyeztetési 
eljárásában vállalt szerepet. „Min-
denhol, ahová fordultunk, nagyon 
pozitívan és segítőkészen álltak 
hozzánk. Megvan minden működési 
engedélyünk, át tudjuk adni a ren-
delőt” – mondta az alpolgármester.

Indulhat a gyermekfogorvosi ügyelet Székelyudvarhelyen
• Nagyjából 6500 székelyudvarhelyi iskolás gyermek 
fogorvosi szűrését fogják elvégezni évente az új szé-
kelyudvarhelyi gyermekfogorvosi rendelőben, ahol a 
hátrányos helyzetben élő diákok ingyenes fogorvosi 
beavatkozásokban is részesülhetnek. Az új fogorvosi 
rendelőt tegnap adták át.

Az új  gyermekfogászat tevékenysége az iskolai 
tanításnak megfelelően zajlik, 7–15 óra között
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